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El seleccionador català sub 19 de futbol sala assegura que el seu equip arriba molt

preparat a la Fase Prèvia del Campionat d'Espanya i que practicarà un joc molt alegre

per intentar passar a la Fase Final de Madrid.

El rei de copes torna a reclamar el seu tron. El seleccionador català sub 19, Jorge

Vargas, arrenca la seva sisena temporada com a tècnic de Catalunya amb un objectiu

molt clar: aconseguir el sisè Campionat d'Espanya consecutiu en aquesta categoria i,

de pas, adjudicar-se el desè títol en el seu registre particular. L'exentrenador del Club

Sala 5 Martorell i de l'EFS Prosperitat, entre d'altres, compta en el seu palmarès

amb 5 Campionats d'Espanya Juvenils, 3 Alevins i 1 Cadet, un currículum excels

que converteix a Vargas en la figura ideal per liderar, novament, el seu combinat cap a

la victòria. La Selecció sub 19 entrarà en joc el pròxim divendres a les 13.00 hores al



Pavelló Esportiu Can Cases de Martorell davant de la Comunitat de Madrid.

Acumula 9 títols de Campió d'Espanya de Seleccions Autonòmiques de Futbol

Sala. Quina és la recepta del seu èxit?

La veritat és que no crec que hi hagi cap recepta, simplement intento treballar

intensament, ser honest amb la meva feina i arribar als Campionats sabent que he fet

tot el que estava a les meves mans. A més, evidentment, cal confiar molt amb els

jugadors perquè al final són ells qui juguen. El nivell de futbol sala a Catalunya és molt

alt, per tant, la confiança que els entrenadors donem als nostres equips és vital per tal

que tots els seus integrants puguin jugar al seu màxim nivell.

En menys de quatre dies arrenca el Campionat d’Espanya sub 19 i sub 16. Amb

quins objectius esportius l'afronta?

L’objectiu, sent la selecció que som i venint d’on venim, no pot ser un altre que, com a

mínim, arribar a la Fase Final de Las Rozas. A més, tenim un gran avantatge, i és que



juguem la Fase Prèvia a casa. Sabem que tenim rivals molt durs i amb molt de talent

que ens ho posaran molt difícil, però el nostre objectiu ha de ser intentar assolir la

classificació per la Fase Final. Després, si ho aconseguim, el pròxim pas ha de ser el de

jugar la final. Catalunya sempre té molt bones seleccions, molt bons jugadors, així que

sempre hem d’aspirar a tocar el cel.  

La Selecció Catalana sub 19 ha guanyat cinc Campionats d'Espanya de forma

consecutiva. Aquest hàbit a la victòria condiciona d'alguna manera la forma

d'encarar la competició? 

Jo penso que el nostre objectiu ha de ser que els jugadors segueixin amb la seva

formació com a persones i com a jugadors de futbol sala. A mi, personalment, el que

més feliç em fa és veure com hi ha nois que han format part d’aquests cinc Campionats

i que ara juguen a Primera Divisió. La finalitat de la nostra feina és aquesta, que els

jugadors puguin arribar com més amunt millor. La nostra meta també és que el

Campionat d’Espanya els resulti una experiència meravellosa, que és el que és, i que

tot plegat es tradueixi en una evolució en el seu creixement esportiu i personal. És

evident que ara fa cinc temporades seguides que ens proclamem campions d’Espanya i

que volem el sisè títol consecutiu. L’any que ve, si aquest any som campions, voldrem el

setè, i així successivament fins que arribi el moment que no el guanyem. Quan arribi

aquest moment, valorarem de forma molt més acurada tot el que hem aconseguit

durant tot aquest temps. 

Jugaran els tres partits de la Fase Prèvia a casa, a Catalunya. De quina forma

pot incentivar, o no, aquesta particularitat a la seva selecció?

Depèn del jugador i de la seva manera d’afrontar aquest tipus d’escenaris. Cada



jugador és diferent, però crec que jugar a casa, amb la nostra gent, ens ha de donar una

empenta en els moments complicats. Espero un pavelló amb força assistència i,

evidentment, espero poder comptar amb el suport que de ben segur tindrem des de la

graderia i que ens donarà un extra de motivació. 

Aquest any fa sis temporades que és seleccionador de Catalunya. Amb la seva

experiència i el seu currículum, té sensacions similars, o per altra banda

diferents de les que ha tingut en altres Campionats? 

Cada Campionat sempre serveix per millorar detalls i aspectes de l’anterior. Com a

seleccionador, corregeixes detalls que podrien significar una millora, i al cap i a la fi es

tracta d’això, d’anar creixent cada any i anar oferint als jugadors més condicions i

facilitats per tal que puguin explotar tot el seu potencial, que és extraordinari. Pel que

fa a les sensacions, cada any Catalunya gaudeix de molt bones seleccions i de molts

jugadors amb una gran qualitat. A casa nostra hi ha molt bon nivell i els clubs treballen

molt bé la base. És un plaer i a la vegada una dificultat enorme seleccionar només 12



jugadors (per formar una selecció) tenint en compte la gran quantitat de talents que hi

ha repartits per tot Catalunya.

Nosaltres, quan donem el tret de sortida a la temporada, comencem comparant-la amb

el curs anterior, i és en aquell moment quan t'adones que els jugadors que tenies

aleshores eren extremadament bons, i que, potser, costarà molt trobar-ne de nous que

puguin igualar o superar aquell nivell. Tanmateix, quan finalment els trobes i comences

a treballar amb ells, veus que tornes a tenir una altra molt bona selecció. Aquest any,

com és habitual, tenim un combinat molt complet i amb molta qualitat, un grup de 12

nois que ens brinden una possibilitat molt real de guanyar el Campionat d'Espanya.

Evidentment, les altres seleccions també són molt potents i serà complicat

aconseguir-ho, però tenim confiança i estem segurs que serem un rival molt difícil de

batre. 

En quin moment de forma arriba la Selecció Catalana sub 19 a la cita de

Martorell? 

Arriba molt preparada. En cada entrenament hem treballat diverses situacions de joc i

els jugadors les han anat assimilant molt bé. Han estat capaços d’entendre i de posar

en pràctica tot allò que els hi hem transmès. Han demostrat una gran millora durant el

transcurs dels diferents partits amistosos que hem disputat des de l’inici de

temporada. És cert que hem tingut algunes adversitats durant el camí, però estic molt

orgullós perquè l’equip les ha superat amb molta maduresa. Tenim moltes ganes que

arribi el divendres per signar el nostre debut i crec que arribem en un punt de

preparació molt bo.



Els rivals ja estan definits. La Comunitat de Madrid, el País Basc I Castella-la

Manxa seran els contrincants de Catalunya sub 19 a la Fase Prèvia

del Campionat d’Espanya. Quina de les tres seleccions tem més?

Ara com ara, el rival que més temo és la Comunitat de Madrid, però senzillament

perquè és el nostre primer rival. Després de jugar contra Madrid, la meva màxima

preocupació serà el País Basc, i posteriorment ho serà Castella-la Manxa. Al cap i a la

fi, el següent partit sempre és el més important i en el qual realment ens centrem. No

tenim massa detalls dels altres combinats. De Madrid, per exemple, sabem que han

canviat d’entrenador i que només repeteixen 3 o 4 jugadors respecte de la temporada

passada. Com que no disposem de gaires dades, estem obligats a encarar el matx

contra el conjunt madrileny amb el màxim de prudència. Tenen un gran grup, això sí

que ho sabem, ja que compten amb jugadors que juguen amb la Selecció Espanyola i

que ja han participat en Campionats d’Espanya anteriors. 

Pel que fa a les altres seleccions, les veurem el primer dia i d’allà en traurem



conclusions. Els farem el nostre “scouting” pertinent i, a partir d’aquest moment, es

tractarà d’anar-les coneixent a mesura que es vagi desenvolupant el Campionat. 

Quins creu que són els punts forts i també els aspectes a millorar del seu equip

abans d’arribar a Martorell?

El nostre punt més fort és, sens dubte, la intensitat. Som una selecció que corre molt a

la pista i que en defensa som molt intensos. A més, en atac tenim molta mobilitat i

gaudim d’una rotació molt completa per poder mantenir tota aquesta intensitat que

ens caracteritza durant els quaranta minuts. Pel que fa als aspectes a millorar en el poc

temps que ens queda, penso que hem d’acabar de treballar algunes situacions

especials que sempre deixem pel final. No obstant això, hem de tenir molt present que

ens trobem en una setmana en què la càrrega física ha de ser menor de l'habitual, per

tal d’evitar carregar els jugadors i que arribin amb molèsties al Campionat d’Espanya. 

Com és la vida de Jorge Vargas pocs dies abans d'afrontar

un Campionat d’Espanya?

Absolutament normal. M'agrada viure seguint les rutines de sempre i no pensar més

del necessari en el repte que tenim al davant aquest cap de setmana. 

Si s'hagués de mullar, quina actuació creu que signarà la Selecció Catalana sub

19 en aquesta Fase Prèvia del Campionat d’Espanya?

El que sé segur és que farem un gran paper. Això, naturalment, no ens garanteix la

classificació per Madrid, però estic segur que la persona que vingui al pavelló a veure

Catalunya gaudirà molt amb nosaltres. Serem una selecció amb un joc molt alegre i

molt vistós, amb una defensa molt intensa, i jo crec que tothom s’apropi al Pavelló



Esportiu Can Cases s’ho passarà d’allò més bé. A partir d’aquí, el bon joc i la diversió no

ens assegura la classificació, però espectacle en donarem segur.  

 


